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URSTAD: SRBIJA NA POLA PUTA 
 
 
BEOGRAD, 16. septembar 2007. (FoNet) - Šef Misije Organizacije za evropsku 
bezbednost i saradnju (OEBS) Hans Ola Urstad izjavio je u intervjuu FoNetu da se 
Srbija nalazi na polovini tranzicionog perioda i da bi u narednom periodu trebalo da 
ubrza neophodne reforme. 
 
Urstad je podsetio da je Srbija, kada je re� o reformama, izgubila pola ove godine zbog 
nefunkcionisanja vlade i parlamenta. 
 
"To je šteta, jer Srbija nema vremena za takvu vrstu luksuza i zato imamo ovaj veliki 
zaostatak u zakonodavnoj aktivnosti", ocenio je Urstad. 
 
"Uvek želite da reforme teku brže, jednostavnije", rekao je šef Misije OEBS i podsetio 
da tranzicioni period normalno traje od 12 do 15 godina. 
 
"Mi smo sada u sedmoj godini ovog perioda u Srbiji i možemo re�i da smo na polovini 
puta. Mora još mnogo toga da se uradi i bi�e ura�eno", istakao je Urstad. 
 
Mandat Misije OEBS je da obezbedi što bržu tranziciju u pravcu u kojem Srbija želi da 
ide, rekao je Urstad i precizirao da Misija u Srbiji radi na projektima demokratizacije, 
uspostavljanja vladavine prava i sprovo�enju zakona, projektima u sektoru medija, 
ekonomije i zaštite životne sredine. 
 
Upitan da li u Srbiji postoji politi�ka volja da se napreduje u evropskim integracijama, 
Urstad je odgovorio da ta volja postoji, ali u razli�itim stepenima. 
 
"Ako pogledamo sadašnju Vladu i vlade koje smo videli od 2000. godine, rekao bih da 
postoji politi�ka volja da se napreduje, ali se radi o razli�itim stepenima volje. To je 
normalna stvar u mladoj demokratiji, da imate razli�ite stranke, razli�ite stavove i da �e 
biti razli�itih volja", objasnio je Urstad. 
 



"Sve u svemu", istakao je šef Misije OEBS, "rekao bih da postoji konstantno i jasno 
kretanje u pravcu dostizanja evropskih standarda i prakse". 
 
Urstad je ocenio da je u ovom procesu veoma važno oja�ati ulogu i kapacitet 
parlamenta, kako bi radio efikasnije. 
 
"Na žalost, postoji veliko zaostajanje kada je re� o usvajanju zakona i propisa i možemo 
se nadati da �e se to nadoknaditi što je pre mogu�e, jer je veoma hitno za Srbiju da to 
u�ini", ukazao je Urstad i napomenuo da nije dovoljno samo usvojiti zakon, ve� ga i 
primeniti. 
 
Potrebno je usvojiti neophodne zakone, ali ih i primeniti na odgovaraju�i na�in, jer, 
kako je precizirao Urstad, bez njihove primene ceo proces je besmislen. 
 
Govore�i o situaciji na jugu Srbije, Urstad je ocenio da je potrebno poboljšati 
ekonomsku situaciju u ovom delu Srbije. 
 
"Politika i ekonomija uvek idu ruku pod ruku. Ono što je važno za jug Srbije je da, ako 
ekonomska situacija može biti poboljšana, sve drugo bi se, svakako, popravilo", izjavio 
je Urstad. 
 
Prema njegovim re�ima, "ekonomija u jugoisto�noj i jugozapadnoj Srbiji mnogo je 
slabija, nego u ostalom delu zemlje, a stopa nezaposlenosti je izuzetno visoka". 
 
"Zato snažno verujem da bi se, ako bismo mogli da u�inimo da ekonomija funkcioniše, 
poboljšale i sve ostale stvari", rekao je Urstad. 
 
On je naglasio da mandat Misije OEBS u Srbiji ne podrazumeva da se bavi politi�kim 
pitanjima, kada je re� o Kosovu, ali je naveo da sa Misijom OEBS u pokrajini pokušava 
da uspostavi što tešnju saradnju, kako bi se rešavala neka druga važna pitanja. 
 
Pokušavamo da oja�amo tu saradnju, da promenimo nešto, ali se ne�emo mešati u 
politi�ka pitanja, rekao je Urstad, jer to nije naša uloga. 
 
Medijska situacija u Srbiji, prema oceni Urstada, nije mnogo promenjena, a najbolji 
dokaz za to su nedavne slike žrtava koje su neki mediji objavili na naslovnoj strani. 
 
"Nadam da �e naše upozorenje imati nekog efekta, da neki urednici, neke novine, 
razmisle dva puta pre nego što objave takve morbidne slike kao što smo videli. 
Jednostavno, to je ispod ljudskog dostojanstva. To nije cenzura, ve� se radi o dobrom 
ponašanju", dodao je Urstad. 
 
U oktobru Beograd o�ekuje ministarska konferencija o zaštiti životne sredine, a Urstad 
smatra da je to odli�na prilika za Srbiju i njene nevladine organizacije koje se bave tom 
temom. 
 



Urstad je naglasio da �e Misija OEBS u�initi sve što može, kako bi podržala nevladine 
organizacije koje se bave zaštitom životne sredine, jer su ta pitanja od vitalnog zna�aja 
za društvo u Srbiji. 
 
"Ovde u Srbiji imate jasne izazove kada je re� o zaga�enju vazduha, odlaganju otpadnih 
voda i �vrstog otpada. Postoje mnoga pitanja koja se moraju rešiti i ova konferencija �e 
baciti svetlo na brojna pitanja zaštite životne sredine, a Srbija �e aktivno u�estvovati", 
zaklju�io je Urstad. (kraj)  
 
 


